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Brændeovne.

Hvornår bliver det forbudt at fyre i brændeovn i bymæssig bebyggelse.?

I vinter-, forårs- og efterårsperioden er der så meget brændeovnsrøg i luften, i vores kvarter, at det er svært 
at gå udendørs uden at få åndedræts besvær og store gener af lugten. Folk med KOL og andre 
respiratoriske lidelser har rigtigt svært ved at eksistere i brændeovnsrøg.
Uanset de seneste års forsøg på at forbedre brændeovne, samt at informere om rigtig brug af disse, er der 

stadig meget store problemer med forurening fra brændeovne, det har ikke hjulpet. Jeg ved at det meste 
brændsel er CO2 neutralt og at det er i samfundets interesse at brænde så meget ”indenlandsk” energi af 
som muligt, men dioxin og små partikler med mange flere, optræder desværre ikke i dette regnskab, 
hvorfor ikke lade de store kraftvarmeværker bruge dette brænde, de har forstand på miljø og energirigtig 
fyring?.
Der gøres meget ud af at begrænse forureningen fra biler med partikelfiltre osv. Men hvad med 
brændeovnsforureningen? For år tilbage blev alle oliefyringsanlæggene afskaffet i vort område, og vi slap 
for stanken fra dårligt vedligeholdte og dårligt indregulerede oliefyringsanlæg, men nu er problemet tilbage 
i form af brændeovne.
Det kan være svært at sige til sine gode naboer, at de ikke skal brænde bål i stuen, det generer deres 
omgivelser, det værste man kan gøre er at genere folks brændeovne og den måde de kører bil på. Jeg er 
klar over at der ikke er stemmer i dette problem, måske tværtimod, men er der ikke nogen der kan gøre 
noget ved det
Forbyd brændeovne!
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